
Ten devátý to bude mít těžké 

Proběhl osmý kongres bazální stimulace.  Jaký byl a co přinesl?  Odpovědět v krátkosti je 
docela obtížné. Pohledem na seznam přednášek zajímavý, prohlubující informace, 
umožňující sdílení zkušeností. Byl ale také důležitý – ne jen proto, že byl přítomen ministr 
zdravotnictví, ale hlavně proto, že s jeho účastí proběhlo slavnostní přejmenování názvu 
společnosti na Institut Bazální stimulace podle Prof. Dr. FRÖHLICHA. Této slavnostní chvíli 
byli účastni autor konceptu Bazální stimulace Prof. Dr. Andreas Fröhlich a spoluautorka 
konceptu Prof. Christel Bienstein. V odborné a pracovní části kongresu zazněly příspěvky, 
které se staly základem pro diskuse při přestávkové kávě, a bylo možno slyšet velký zájem 
diskutujících o prezentovaná témata. Pozorovateli bylo jasné, že přestávky mají z hlediska 
odbornosti a rozšiřování vědomostí stejnou hodnotu, jako přednášky v plénu.  Celková 
atmosféra byla velmi příjemná a to zejména proto, že se sešli lidé, věnující se stejnému 
oboru a možná i podobnému poslání. Nebyl jsem sám, kdo pro zajímavou diskusi nestihl 
večerní koncert. Domnívám se, že uspořádání kongresu bylo nejen v zájmu odborných 
sdělení a získávání kreditů pro další vzdělávání. Z mého pohledu byl kongres poděkováním a 
oslavou spolupatřičnosti a práce lidí, kteří se velkých díků při své práci nedočkají.  
A tak ten devátý to bude mít těžké, aby udržel stávající úroveň a byl podobnou oslavou  lidí 
a jejich práce.   
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